



---

## **CUSTOMER INFORMATION 2017-07-20**

### **EEX to extend product offering for Phelix-DE, Phelix-AT and Central-/ Eastern-European power derivatives market**

Dear Trading Participants,

On **21 September 2017**, EEX will enhance its Power Derivatives offering for the European market with additional Power Futures and extended Power Option maturities.

#### **1. Launch of additional Financial Power Futures for Central- and Eastern Europe**

EEX will enhance its power derivatives offering for the Central- and Eastern European markets by listing short term maturities for the Czech and Hungarian market areas. The product extension follows the migration of the former Power Exchange Central Europe (PXE) product suite onto EEX and is part of their joint market development plan for the Central and Eastern European markets.

#### **2. Launch of additional Phelix-DE and Phelix-AT Power Futures**

EEX will enhance its power derivatives offering for the German and Austrian market area by listing Phelix-DE Weekend Futures as well as a Non-MTF offering for the Phelix-AT market. In doing so, EEX completes its product offering for the German market and follows the current market demands for hedging tools arising from the impending split of the common bidding zone.

#### **3. Extension of tradable Power Option maturities**

EEX will offer an extended number of maturities for EEX Month Options for the Phelix-DE market. As of 21 September 2017 the respective next 8 months (previously 5 months) will be tradable for the Phelix-DE-Base-Month-Option.

## Product Setup

The new contracts will be setup in the T7 trading system for exchange trading and trade registration as listed below:

Short term PXE Financial Power Futures:

Short Code	Name
FXB1 – FXB5	PXE Czech Financial Power Base Week Future
FXP1 – FXP5	PXE Czech Financial Power Peak Week Future
F9B1 – F9B5	PXE Hungarian Financial Power Base Week Future
F9P1 – F9P5	PXE Hungarian Financial Power Peak Week Future

Short term Phelix-DE Futures:

Short Code	Name
DWB1 – DWB5	Phelix-DE Base Weekend Future
DWP1 – DWP5	Phelix-DE Peak Weekend Future

Phelix-AT (Non-MTF) Futures:

Short Code	Name	Tradable Maturities
N3BM	Phelix-AT Base Month (Non-MTF) Future	the current and the next 9 months
N3BQ	Phelix-AT Base Quarter (Non-MTF) Future	the respective next 11 quarters
N3BY	Phelix-AT Base Year (Non-MTF) Future	the respective next 6 years
N3PM	Phelix-AT Peak Month (Non-MTF) Future	the current and the next 9 months
N3PQ	Phelix-AT Peak Quarter (Non-MTF) Future	the respective next 11 quarters
N3PY	Phelix-AT Peak Year (Non-MTF) Future	the respective next 6 years

Extension of tradable maturities:

Short Code	Name	Tradable Maturities
O2BM	Phelix-DE Base Month Option	Extension from respective next 5 months to respective next 8 months

Further details including ISIN and WKN can be found in the EEX contract specifications available on the EEX website via the following links: <https://www.eex.com/en/trading/rules-and->

---

[regulations/regulated-market](#) and <https://www.eex.com/en/trading/rules-and-regulations/non-mtf-market>.

The technical setup, i.e. trading days and expiry is equivalent to existing EEX power futures contracts and can be found in the contract details file following the link: <https://www.eex.com/en/trading/contract-details>

## Trading Hours

In line with other EEX products the new contracts are tradable during the regular trading hours from 8:00 am to 6:00 pm CET on the exchange. Trade registration services are available for the same time.

## Product assignment

- All members admitted at EEX and approved by ECC to trade the existing EEX Phelix-DE/AT Power Derivatives will automatically be admitted to trade the new Phelix-DE short-term products in case the respective Clearing Member provides its accordance.
- All members admitted at EEX and approved by ECC to trade the existing PXE Power Derivatives will automatically be admitted to trade the new PXE short term products in case the respective Clearing Member provides its accordance.
- Members admitted to trade Power Derivatives at the Non-MTF Market of EEX can also be admitted to trade the new Phelix-AT (Non-MTF) products in case the respective ECC precondition (balancing agreement) is fulfilled and the Clearing Member provides its accordance. The corresponding forms are available for downloading on the ECC website ([https://www.ecc.de/ecc-en/access-to-ecc/admission-forms/tp\\_forms](https://www.ecc.de/ecc-en/access-to-ecc/admission-forms/tp_forms)).

For all other participants it is necessary to inform the clearing bank (General Clearing Member) about the intention to trade these products and to contact Member Readiness ([memberreadiness@ecc.de](mailto:memberreadiness@ecc.de)).

## Fees

The following fees will apply for order book trading and trade registration:

<b>PXE Power Futures</b>	<b>Fees</b>
Transaction fees	0.015 EUR/MWh
Clearing fees	0.010 EUR/MWh for Czech Futures 0.005 EUR/MWh for Hungarian Futures
<b>Phelix Power Futures (incl. Non-MTF Products)</b>	<b>Fees</b>
Transaction Fee	0.0075 EUR/MWh
Clearing Fee	0.0050 EUR/MWh
Delivery of non-MTF Power Contracts (ECC Lux)	0.0300 EUR/MWh*

\* Only the trading participant who has requested physical delivery will be charged with the Clearing Fee.

### Technical Access

The new products will be automatically integrated into the EEX TT screen in the usual manner and rolled out to our members. Customers trading via the Trayport® GlobalVision<sup>SM</sup> Portal (Trading Gateway<sup>SM</sup> User) should use Trayport's Goldmapping<sup>SM</sup> Service or map the products manually, as well as updating the workbooks to have these new contracts on the screen.

Users of the Exxeta Energy Trader® (EET) can configure the new Futures on their GUI themselves. The trade registration via the known straight through process channels can be done without adjustment.

Please do not hesitate to contact EEX Market Supervision by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

Yours sincerely,



**European Energy Exchange AG**

Market Supervision

Phone: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: [trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)

[www.eex.com](http://www.eex.com)

---

## KUNDENINFORMATION 2017-07-20

### **EEX erweitert das Angebot an Strom-Terminprodukten auf dem Phelix-DE-, Phelix-AT- und dem Zentral-/Osteuropäischen Markt**

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

am **21. September 2017** erweitert die EEX ihr Produktangebot an Strom-Terminprodukten am Europäischen Markt mit zusätzlichen Strom-Futures und erweiterten Optionsfälligkeiten.

#### **1. Einführung von zusätzlichen Strom-Futures für Zentral- und Osteuropa**

Die EEX erweitert ihr Angebot an Strom-Terminprodukten für das Zentral- und Osteuropäische Marktgebiet durch die Einführung von kurzfristigen Fälligkeiten für den Tschechischen und Ungarischen Markt. Die Produkterweiterung folgt der Migration des ehemaligen Produktangebotes der Power Exchange Central Europe (PXE) zur EEX und ist Teil des gemeinsamen Markt-Entwicklungsplanes zur weiteren Öffnung und Entwicklung der Zentral- und Osteuropäischen Marktgebiete.

#### **2. Einführung zusätzlicher Phelix-DE- und Phelix-AT-Power-Futures**

Die EEX erweitert das Angebot an Strom-Terminprodukten für den Deutschen und Österreichischen Markt durch Einführung von Phelix-DE-Weekend-Futures und Non-MTF-Kontrakten für den Phelix-AT-Markt. Mit Einführung dieser Produkte vervollständigt die EEX ihr Produktangebot für das deutsche Marktgebiet und folgt dem Marktbedarf für Sicherungsinstrumente zur Absicherung gegen mögliche Auswirkungen aus der drohenden Preiszonentrennung.

#### **3. Erweiterung handelbarer Optionsfälligkeiten**

Die EEX erweitert das Angebot an verfügbaren Fälligkeiten für Strom-Optionen für den Phelix-DE-Markt. Vom 21. September 2017 an sind jeweils die nächsten 8 Monatsfälligkeiten (vorher 5 Monate) für die Phelix-DE-Monats-Option handelbar.

## Produktsetup

Die neuen Kontrakte werden wie folgt im T7 Handelssystem für den Orderbuchhandel und die Registrierung von Geschäften zur Verfügung stehen:

Kurzfristige PXE-Financial-Power-Futures:

Short Code	Name
FXB1 – FXB5	PXE-Czech-Financial-Power-Base-Week-Future
FXP1 – FXP5	PXE-Czech-Financial-Power-Peak-Week-Future
F9B1 – F9B5	PXE-Hungarian-Financial-Power-Base-Week-Future
F9P1 – F9P5	PXE-Hungarian-Financial-Power-Peak-Week-Future

Kurzfristige Phelix-DE-Futures:

Short Code	Name
DWB1 – DWB5	Phelix-DE-Base-Weekend-Future
DWP1 – DWP5	Phelix-DE-Peak-Weekend-Future

Phelix-AT-(Non-MTF)-Futures:

Short Code	Name	Handelbare Fälligkeiten
N3BM	Phelix-AT-Base-Month-(Non-MTF)-Future	der aktuelle und die nächsten 9 Monate
N3BQ	Phelix-AT-Base-Quarter-(Non-MTF)-Future	die nächsten 11 Quartale
N3BY	Phelix-AT-Base-Year-(Non-MTF)-Future	die nächsten 6 Jahre
N3PM	Phelix-AT-Peak-Month-(Non-MTF)-Future	der aktuelle und die nächsten 9 Monate
N3PQ	Phelix-AT-Peak-Quarter-(Non-MTF)-Future	die nächsten 11 Quartale
N3PY	Phelix-AT-Peak-Year-(Non-MTF)-Future	die nächsten 6 Jahre

Erweiterung handelbarer Optionsfälligkeiten:

Short Code	Name	Handelbare Fälligkeiten
O2BM	Phelix-DE Base-Month-Option	Erweiterung von den nächsten 5 Monaten auf die nächsten 8 Monate

Nähere Informationen zu ISIN und WKN sind in den Kontraktsspezifikationen auf der EEX Webseite unter den folgenden Links zu finden: <https://www.eex.com/de/handel/verordnungen-und-regelwerke/regulierter-markt> und <https://www.eex.com/de/handel/verordnungen-und-regelwerke/non-mtf-markt>.

Das technische Setup wie bspw. Handels- und Verfallstage entspricht den vorhandenen EEX-Strom-Terminkontrakten und wird in den Kontraktdetails unter folgendem Link veröffentlicht:

<https://www.eex.com/de/handel/kontraktdetails>

## Handelszeiten

Im Einklang mit anderen EEX Produkten können die neuen Futures während der regulären Handelszeiten von 8:00 bis 18:00 Uhr MEZ börslich gehandelt werden. Der Trade Registration-Service wird zu denselben Zeiten angeboten.

## Zulassung

- Alle Handelsteilnehmer, die bereits an der EEX zugelassen und durch die ECC zum Börsenhandel und zur Trade Registration von vorhandenen Phelix-DE/AT-Futures berechtigt sind, erhalten, vorbehaltlich der Zustimmung der Clearingbank, automatisch Zugang zu den neuen Phelix-DE-Kurzfrist-Produkten.
- Alle Handelsteilnehmer, die bereits an der EEX zugelassen und durch die ECC zum Börsenhandel und zur Trade Registration von vorhandenen PXE-Strom-Futures berechtigt sind, erhalten, vorbehaltlich der Zustimmung der Clearingbank, automatisch Zugang zu den neuen PXE-Kurzfrist-Produkten.
- Teilnehmer, die zum Handel von Stromderivaten auf dem Non-MTF Markt der EEX zugelassen sind, können ebenfalls Zugang zum Handel der Phelix-AT-(Non-MTF)-Futures erhalten, sofern bei der ECC die entsprechende Voraussetzung (Bilanzkreisvertrag) erfüllt ist und die Clearingbank ihre Zustimmung erteilt hat. Die entsprechenden Formulare stehen zum Download auf der ECC Website zur Verfügung ([https://www.ecc.de/ecc-en/access-to-ecc/admission-forms/tp\\_forms](https://www.ecc.de/ecc-en/access-to-ecc/admission-forms/tp_forms)).

Alle anderen Teilnehmer informieren bitte ihre Clearingbank (General Clearing Member) über ihr Interesse an diesen Produkten und kontaktieren Member Readiness unter:

## Entgelte

Folgende Entgelte fallen für den Orderbuchhandel und die Registrierung von Handelsgeschäften an:

<b>PXE Power Futures</b>	<b>Entgelte</b>
Transaktionsentgelte	0.015 EUR/MWh
Clearingentgelte	0.010 EUR/MWh für Czech Futures 0.005 EUR/MWh für Hungarian Futures
<b>Phelix Power Futures (inkl. Non-MTF Products)</b>	<b>Entgelte</b>
Transaktionsentgelte	0.0075 EUR/MWh
Clearingentgelte	0.0050 EUR/MWh
Lieferentgelte für non-MTF Kontrakte (ECC LUX)	EUR 0.0300 pro MWh*

\* Belastet wird nur der Handelsteilnehmer, der die physische Lieferung angefordert hat

## Technischer Zugang

Die neuen Produkte werden wie gewohnt in den EEX TT Screen integriert und unseren Teilnehmern bereitgestellt. Kunden, die das Trayport® GlobalVisionSM Portal nutzen (Trading Gateway<sup>SM</sup> Nutzer), sollten die neuen Produkte über GoldmappingSM oder manuelles Mapping einfügen. Zusätzlich ist es notwendig, die neuen Produkte in ihre Workbooks aufzunehmen.

Nutzer des Exxeta Energy Trader® können sich die neuen Futures selbständig in ihrer Oberfläche konfigurieren. Die Standard Services der EEX hinsichtlich Clearing via EFET net (eXRP) und Trayport Clearing Hub können ohne zusätzliche Anpassungen genutzt werden.

Für Fragen steht Ihnen gern die EEX-Marktsteuerung unter Tel. +49 341 2156 222 gern zur Verfügung.



Mit freundlichen Grüßen



**European Energy Exchange AG**

Market Supervision

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: [trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)

[www.eex.com](http://www.eex.com)